
Protokół 
Z sesji Rady Gminy 

z dnia 21 grudnia 2012 roku. 
 
 
W dniu 21 grudnia 2012 roku w Urzędzie Gminy w Sońsku odbyła się XXVI 
sesja Rady Gminy Sońsk. W posiedzeniu udział wzięli Radni wg. załączonej 
listy obecności. Stan 15 radnych. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1.Jarosław Wielechowski- Wójt Gminy Sońsk 
2. Katarzyna Nałęcz- Skarbnik Gminy Sońsk 
3. Katarzyna Ptasiewicz- Sekretarz Gminy 
 
Ad. 1 
 Przewodniczący Rady, Radny Krzysztof Niesłuchowski stwierdzając kworum 
władne do podejmowania uchwał, otworzył posiedzenie. 
 
Ad. 2  
Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

1. Otwarcie XXVI sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy z dnia 11 grudnia 2012 

roku. 
4. Występy młodzieży z Gimnazjum w Gąsocinie 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. Zmiany w budżecie gminy na 2012 rok 
b. Zmiany uchwały Nr XXXII/179/20009 Rady Gminy Sońsk z dnia 

30.04.2009R. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 
c. Zmiany uchwały Nr XLII/264/2010 Rady Gminy Sońsk z dnia 

27.05.2010 R. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 
w roku budżetowym 2010 

d. Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2013 rok 

e. Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Sońsk 

f. Szczegółowy sposób i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli zamieszkałych 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy sesjami. 



7. Informacja  Przewodniczącego Rady Gminy o swojej działalności w  
okresie    pomiędzy sesjami. 

8. Sprawozdanie z działalności Kierownika Zakładu Komunalnego 
pomiędzy sesjami. 

9. Zapoznanie Radnych z treścią pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy 
w okresie  pomiędzy sesjami. 

10.  Wystąpienia przedstawicieli jednostek pomocniczych, Radnych Rady 
Powiatu i  zaproszonych gości 

11.  Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne wnioski i informacje  
13. Zamknięcie obrad. 

  
 
 
Występy młodzieży z Gimnazjum w Gąsocinie uświetniły sesję Świąteczno –
Noworoczną. 
 
Przewodniczący Rady z Panem Wójtem złożyli na ręce Pani Beaty Żukowskiej 
Dyrektor Gimnazjum oraz nauczycielom gorące podziękowania za 
przygotowanie przedstawienia. 
 
Ad.5  

a) Zmiana w budżecie gminy na 2012 rok 
 
Pani Skarbnik omówiła proponowane zmiany w budżecie. 
Przewodniczący rady zaznaczył, że wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 
planowane zmiany, a następnie zwrócił się do Radnych z zapytaniem o uwagi. 
Uwag nie zgłoszono, więc przewodniczący odczytał treść projektu uchwały. 
 
Głosowanie; 
„za”- jednogłośnie. 

 
B) zmiany uchwały Nr XXXII/179/20009 Rady Gminy Sońsk z dnia 
30.04.2009R. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu.  
Pani Skarbnik wyjaśniła potrzebę zmiany uchwały. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXXII/179/2009 Rady Gminy Sońsk z dnia 30.04.2009 R. w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego kredytu.  
 
Głosowanie  
„za”- 12 
„przeciw”-0 



„wstrzymało się „- 3 
 
C) zmiany uchwały Nr XLII/264/2010 Rady Gminy Sońsk z dnia 27.05.2010 R. 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w roku budżetowym 2010 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła potrzebę zmiany uchwały. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLII/264/2010 Rady Gminy Sońsk z dnia 27.05.2010 R. w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu w roku budżetowym 2010 
 
Głosowanie  
„za”- 12 
„przeciw”-0 
„wstrzymało się „- 3 
 
D) Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 
rok. 
 
Wójt wyjaśnił zebranym, że na każdy rok uchwalany jest GPPRPA. Program 
określa zadania, jakich podejmuje się GKRPA oraz szczegóły jej działalności. 
Wójt zaznaczył, że Gminna Komisja Rozwiązywania problemów Alkoholowych 
dysponuje środkami uzyskanymi z od sprzedawców za opłatę za zezwolenie na 
sprzedaż alkoholu. Wójt podkreślił również, że we współpracy z GKRPA 
działają 2 punkty konsultacyjne dla osób uzależnionych, grupa AA Nadzieja. W 
roku 2012 GKRPA we współpracy z GOPS zorganizowała wyjazd na kolonie 
dla dzieci z rodzin wymagających pomocy. Wójt wspomniał także o balu 
rocznicowym zorganizowanym przez grupę AA. Bal zgromadził około 200 
osób. 
 
„za”- jednogłośnie. 
 
E) regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sońsk 
 
Wójt przedstawił zebranym główne zapisy zawarte w regulaminie, nazywając go 
przy tym „konstytucją śmieciową”. 
Regulamin utrzymania porządku już wcześniej istniał w gminie Sońsk, ale 
został uaktualniony o zapisy z ustawy. 
Wójt wspomniał także, że w regulaminie zawarte są informacje o działalności 
PSZOK, który będzie znajdował się na terenie Zakładu Komunalnego. 
Dodatkowo Wójt Wielechowski przedstawił opinię dotyczącą zapisów w 
regulaminie, wydaną przez Sanepid. Opinia jest pozytywna. 



Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy odczytywać treść całego 
regulaminu, aby nie zostało zarzucone mu potem, że nie zapoznał zebranych z 
jego treścią. 
 
„za”- jednogłośnie. 
 
E) szczegółowy sposób i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli zamieszkałych nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Wójt zaznaczył, że ten projekt uchwały określa szczegółowo wielkości koszy na 
posesji odpowiednio do ilości osób zamieszkujących, ilość worków na 
poszczególne sorty odpadów, kolory tych worków, częstotliwość odbioru 
nieczystości, zasady oddawania odpadów wielkogabarytowych do PSZOK-u, 
sposób rozliczania mieszkańców z oddawania odpadów segregowanych( zimą- 2 
sorty odpadów, latem – 3) 
Wójt wspomniał także o zamiarach nowelizacji „ustawy śmieciowej „ przez 
Sejm, co będzie wiązało się z kolejnymi zmianami na szczeblu samorządu 
gminnego. 
 
„za”- jednogłośnie 
 
Ad. 6  
Sprawozdanie z działalności wójta Gminy pomiędzy sesjami obejmowało: 
- udział w przekazaniu dla OSP w Sońsku HOLMATRO tj. sprzętu do cięcia i 
rozginania blach 
- udział w Jasełkach w SP. w Sońsku oraz w Gąsocinie 
- udział w wielu spotkaniach organizacyjnych  
- rozstrzygnięcie przetargu na obsługę bankową: przetarg wygrał Bank 
Spółdzielczy z Gąsocina przedstawiając bezkonkurencyjną ofertę, a 
konkurentem był Bank Spółdzielczy w Ciechanowie. 
Oszczędności po przetargu są znaczne, bo za obsługę Urzędu gminy zostaje ok. 
14 tysięcy + oszczędności z placówek podległych. 
 
Ad. 7  
Przewodniczący Rady powiedział, że w ostatnim czasie brał udział w tych 
samych uroczystościach, co Pan Wójt, więc nie ma potrzeby powielania jego 
wypowiedzi. 
 
 
 
 



Ad. 8  
 
Pan Andrzej Berent kierownik Zakładu Komunalnego zaznaczył, że w okresie 
od ostatniej sesji Rady Gminy w Zakładzie Komunalnym nie działo się nic 
innego niż bieżąca praca. 
 
 
Ad. 10 
Przewodniczący odczytał treść pism złożonych  do Biura rady. 
Pisma wpłynęły od: 
- Anna Bugalska (w sprawie zryczałtowanej opłaty za targowisko w Gąsocinie) 
- Rada Rodziców Gimnazjum w Gąsocinie( w sprawie pomocy finansowej na 
zakup sprzętu multimedialnego do szkoły) 
- życzenia Świąteczno – noworoczne 
 
Ad. 11 
Radny Powiatowy, Józef Kaliński złożył zebranym życzenia świąteczno –
noworoczne dziękując tym samym za dotychczasową współpracę. 
 
Sołtys wsi Gąsocin zwrócił się z prośbą Pana Kalińskiego o odśnieżenie 
chodników wzdłuż dróg powiatowych. Zalegający śnieg na chodnikach jest 
bardzo niebezpieczny dla uczęszczających nim mieszkańców. 
 
Ad. 12 
-brak. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przypomniał o wniosku złożonym przez radnego 
Wiesława Piotrowicza w sprawie grobu Nieznanego Żołnierza.  
Przewodniczący zaznaczył, że wszystkie Komisje stałe Rady Gminy omawiały 
wniosek na swoich posiedzeniach. 
 
Radny Piotrowicz przyznał, że Rozmawiał z Wójtem na temat wniosku i miał 
dokonać zmiany zapisu ale zmienił zdanie i nie będzie zmieniał treści wniosku. 
Z informacji Wójta wynikało aby słowo „wyodrębnienie” zastąpić słowem 
„wskazanie”. 
Radny stwierdził, że nie chce wyodrębnienia geodezyjnego , ale chce tylko aby 
pracownik urzędu przyjechał i oznaczył miejsce grobu i aby zostało to zapisane 
w akcie notarialnym. 
Radny uznał, że gdyby przed przygotowaniem terenu do sprzedaży była 
prawidłowo zrobiona inwentaryzacji a nie było by problemu. 
 



Krzysztof Niesłuchowski zapytał, czy radny Piotrowicz podtrzymuje swój 
wniosek w poprzednim brzmieniu na co Pan Piotrowicz odparł, że tak, uznając 
to za większe zabezpieczenie miejsca pamięci. 
 
Wójt przyznał, że były zaniedbania, ale w chwili obecnej wszystko jest 
wyjaśniane i prostowane. Procedura sprzedaży jest już daleko posunięta i 
wstrzymanie jej spowoduje straty kosztów jakie już zostały dokonane, poza tym 
wszystko odciągnie się znów w czasie. Wójt zaznaczył, że w akcie notarialnym 
chce zawrzeć zapis o służebności tego miejsca a to będzie zobowiązywało 
nowego właściciela do przestrzegania zapisu i udostępnienia tego miejsca 
mieszkańcom. Z chwilą kiedy wniosek zostanie podjęty w formie 
przedstawionej przez pana Piotrowicza wszystkie procedury zostaną 
wstrzymane. 
Wiesław Piotrowicz ponownie stwierdził, że nie chce wyodrębnienia 
geodezyjnego miejsca grobu a tylko wskazania przez pracownika U. G. 
 
Przewodniczący Rady, aby zaproponować kompromis w sprawie zgłosił 
wniosek, aby „zobowiązać Wójta gminy do dokonania wpisu w akcie 
notarialnym ustanawiającego służebność miejsca grobu Nieznanego Żołnierza 
oraz dojścia do niego po wskazaniu przez Radnego, Sołtysa wsi i pracownika 
Urzędu Gminy” 
 
Radny Piotrowicz wycofał swój wniosek tłumacząc swoja decyzję chęcią 
uniknięcia zamieszania. 
Głosowanie wniosku Przewodniczącego Rady: 
„za”- jednogłośnie. 
 
Ad. 12 
 
Radny Dębski zwrócił się z zapytaniem, dlaczego Radna Ślubowska nie została 
zaproszona na poprzednią sesję. 
Wójt odparł, że nie było to działanie umyślne, lecz problemy z pocztą. 
 
Sołtys wsi Sarnowa Góra zapytał, dlaczego drogi do gospodarstw gdzie 
odbierane jest mleko są nieodśnieżane. Podobno jest to decyzja Wójta? 
 
Wójt zaprzeczył jakoby nie pozwolił na odśnieżanie tych dróg, ale w pierwszej 
kolejności są odśnieżane drogi, którymi porusza się autobus szkolny. Jeśli ktoś z 
mieszkańców wyraża chęć na odśnieżenie wjazdu proszony jest o kontakt z 
Zakładem Komunalnym. 
 
Kierownik Z. K podał numery tel., pod którymi można zgłaszać problemy z 
przejazdem, 



 
Wójt zaznaczył, że każdy z odśnieżających ma swój teren i w razie potrzeby 
wie, które drogi powinien w pierwszej kolejności odśnieżyć.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


